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Protokół nr XXXVI / 18 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  30.05.2018r. 

 
1. Otwarcie obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady  p. Lech Kossak o godz. 1000 otworzył obrady XXXVI Sesji Rady 
Gminy Brody.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 12.  
Nieobecni radni : p. Marek Rubin, p. A. Ekstert, p. A. Stępień. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.   

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie przyjęcia porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Brody. 

M. Tracz – na str. 4 nie było zapisane tego co mówił „ ubrania robocze były z Caritasu”  
Za przyjęciem protokołu ze zgłoszoną poprawką głosowano jednogłośnie. 

3. Informacja  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Radni otrzymali informację na piśmie. 

Wójt uzupełnił  informację o zdarzenia będące po wysłaniu materiałów sesyjnych. 
- 24.05.2018r. w Urzędzie Gminy Brody odbyło się spotkanie z przedstawicielami Związków 
  Zawodowych w spr. uzgodnień projektów uchwał w spr. wynagradzania pracowników 
  oświaty oraz ustalania pensum dyrektora szkoły 
- 25.05.2018r., w Urzędzie odbyło się spotkanie z p. D.Kies w spr. projektu Gazety Lubuskiej 
  Kronika OSP, 
- 25.05.2018r. w Kancelarii Notarialnej w Gubinie był na podpisaniu Aktu notarialnego na 
  sprzedaż dz. 4/11 obręb Brody  z  zasobu mienia komunalnego gminy w drodze przetargu 
  ograniczonego. 
- 26.05.2018r. uczestniczył w „Święcie wieży” w Bieczu 
- 28.05.2018r. wspólnie z przewodniczącym Rady p. L. Kossakiem, radną p. B. Matyasik 
  oraz Z-cą Wójta p. J. Dudziakiem uczestniczyli w obchodach Dnia Samorządowca w 
  Zielonej Górze. 
- 29.05.2018r. w Urzędzie Miasta Forst uczestniczył w spotkaniu  w spr. wniosku „Zachować 
  i Rozwinąć – Różany most hrabiego Bruhla”  
- 29.05.2018r. w urzędzie Miasta Forst był na spotkaniu w ramach Europejskiego Związku 
  Parków Łużyckich – warsztaty na temat działań po rozszerzeniu Związku o pięć nowych 
  założeń parkowych. 
  Przed sesją spotkał się w spr. konkursu „wzorowa gmina” . Odpłatność 5 tys. brutto po 
 otrzymaniu wyróżnienia. 

R. Łyczakowski- pkt 15, 19 – co dalej z lekarzem rodzinnym 

Wójt – nie wie na jakim etapie załatwiania formalności jest pani Natalia Zdunek. Chcą 
przeprowadzić remont gabinetu, lecz nie mogą znaleźć  wykonawcy. 

M. Tracz – pkt 4, 5,- czy to było dzień po dniu? 

Wójt – tak 26 i 27 kwietnia. 

M. Tracz – prosi o więcej informacji na temat tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady – prosi o przedstawienie informacji od spotkania przedstawicieli 
firmy na sesji,  do chwili obecnej. 
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Wójt – po pierwszej wizycie informacyjnej przed sesją powiedział, że mamy przykre 
doświadczenia z podobną działalnością, nie przekreśla nikogo, kto ma szczere zamiary. 
Decyzję będzie uzależniał od kwestii przedstawienia planowanego przedsięwzięcia na sesji 
rady gminy  uzyskania akceptacji radnych, zgody mieszkańców. Takie spotkania się odbyły  
            Złożono wniosek o wydanie decyzji   środowiskowej. Po rozpatrzeniu tego wniosku  
przesłaliśmy wniosek  do Państwowej. Inspekcji Sanitarnej w Żarach  i  Regionalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim, celem wydania zaleceń. 
Otrzymaliśmy informację, że musi być przedstawiony pełny raport  oddziaływania na 
środowisko. Wysłaliśmy pismo do Wód Polskich lecz oni nic nie wnoszą, ponieważ nie są 
stroną.  
Wezwaliśmy stronę do przedłożenia pełnego raportu na oddziaływanie na środowisko. 
Po otrzymaniu przesłaliśmy go do zaopiniowania do PPIS w Żarach i RDOŚ w Gorzowie 
Wlkp. 
Do chwili otrzymania raportu zawiesiliśmy postępowanie w tej sprawie. Po dostarczeniu 
raportów postępowanie zostanie wznowione. 

M. Tracz spytał czy jest ktoś z rady wytypowany do kontaktów z firmą. 

Wójt – nie, jeżeli go nie ma to rozmowy prowadzi Z-ca Wójta. 

M. Tracz – prosi o rozwinięcie pkt. 8, 15, czy było spotkanie ze związkami zawodowymi 
oświaty. 

Wójt  
pkt 8  -  co jakiś czas spotykają się z firmą  remontującą przedszkole . Na spotkaniu 
omawiane są spr. techniczne. Był problem z kolorystyką. Zobowiązano wykonawcę do 
przedstawienia próbek kolorystyki. 
Chodziło również o określenie terminu wykonania. Wykonawca chciał przedłużyć termin, my 
nie możemy się na to zgodzić,  ponieważ mamy określone terminy. 
Pozostaje problem z budynkami na zapleczu. Wójt chciał, by to zrobiła ta firma. 
Oni mogą zrobić, ale za dodatkową opłatą.  

pkt. 15  

Padła propozycja dr Zdunka , by to była  filia ośrodka  zdrowia w Stargardzie Gubińskim. 
Wójt Gubina nie wyraził na to zgody. Spotkanie zakończyło się bez ustaleń. 

M. Tracz – od kiedy ośrodek będzie funkcjonował? 

Wójt musi to ustalić z p. Natalią Zdunek. 

Odbyło się spotkanie ze związkami zawodowymi, my proponowaliśmy obniżenie godzin 
pensum. To powinno być ustalane ze związkami zawodowymi. 
Pierwsze spotkanie  odbyło się. Spisano protokół rozbieżności. Będzie jeszcze jedno 
spotkanie. Oni proponują podwyżkę dodatku za wychowawstwo ze 100 zł. na 150 zł.  
Była dyskusja nad dodatkiem motywacyjnym 

M.Tracz –  w Bieczu odbyło się Święto wieży, byli tam również pracownicy Urzędu, czy 
ponieśliśmy jakieś koszty. 

Wójt – zostaliśmy poproszeni o współudział w organizacji.  Dziękuje p. M. Łajtar, p. N. 
Ginibor za zaangażowanie. Było to w ramach prac promocji. 

M. Rudnicki – co w sprawie remontu dachu w Jałowicach, podobno zmienił się inwestor. 

Wójt – spotkał się z p. Zielińskim, który złożył ofertę na wykonanie dachu. Kosztorys jest 
bardziej pełny, obejmuje podział poszczególnych elementów. 
Jeżeli rada przyjmie zmiany w budżecie to podpisana zostanie umowa. 

Wójt poinformował, że do Sejmu wpłynął projekt o zmianę prawa łowieckiego. Zmiana ma 
dotyczyć zwolnienia z obowiązku  uczestniczenia pracowników Urzędów Gmin w szacowaniu 
szkód łowieckich. 
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4 . Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Rady 
- 28.04.2018r. w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały z poprzedniej sesji 
-  3.05.2018r. uczestniczył w obchodach  Święta 3 Maja  
- 14.05.2018r. uczestniczył w posiedzeniu komisji oświaty 
- 18.05.2018r. był na posiedzeniu komisji budżetu 
- 22.05.2018r. w Urzędzie Gminy ustalał porządek obrad dzisiejszej sesji 
- 28.05.2018r. wspólnie z Wójtem, Z-cą Wójta oraz p. B. Matyasik był w Filharmonii  
  Zielonogórskiej na spotkaniu z okazji Dnia Samorządowca. 

M. Tracz – 18 maja komisja budżetu opiniowała wykonanie budżetu za 2017r. 
Zwrócono uwagę na  zadłużenia mieszkańców oraz na małe wykonanie w dochodach. 

M. Kowalski – 14.05.2018r. komisja oświaty analizowała wykonanie budżetu za 2017r. , 
bezrobocie, projekty uchwał dot. alkoholu.  
 
5. Możliwości aktywizacji bezrobotnych oraz pomocy ubogim i bezrobotnym. 

 

Pani  Joanna Zielińska Kmera Kierownik Powiatowego Biura Pracy w Lubsku przedstawiła 

informację o rynku pracy, stanie i strukturze bezrobocia wg staniu na dzień 30.04.2018r. 
Omówiła dane dot. powiatu oraz szczegółowiej przedstawiła sytuację na rynku pracy w 
gminie Brody. Wg  wykazów najwięcej bezrobotnych stanowią kobiety. Stan bezrobotnych na 
kwiecień 2018r. to 94 kobiety,  54 mężczyźni. Wg wieku największą część stanowią 
mieszkańcy od 25 do 34 lat. Najmniej bezrobotnych jest mieszkańców  z wyższym 
wykształceniem, najwięcej z zasadniczym zawodowym. 

M. Tracz  
– w jaki sposób 500+ rzutuje na   zatrudnienie kobiet                                                                        
- ile osób znajduje pracę po szkoleniach, kursach. 

Pani Kierownik  
-  szkolenia są przeprowadzane indywidualnie pod potrzeby zakładów pracy, nie ma szkoleń 
grupowych 
-  po wprowadzeniu 500+ więcej kobiet jest bezrobotnych. 

M.Tracz spytał czy jest tendencja zlikwidowania profili? 

Pani Kierownik – były takie sygnały z Ministerstwa, ale do tej pory nic nie wiadomo. 

L.Kossak – na III profilu jest 98 osób, ale do pracy w sołectwie nie można ich zatrudnić. 

Pani Kierownik – osoby, które chcą pracować  mogą się do nich zwrócić o zmianę profilu.                                                                          

6. .Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmiany uchwały nr XXXIV/223/18 w spr. ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy  

  komunalnych Gminy  Brody. 

   
Pani Sekretarz poinformowała, że w każdej uchwale należy zmienić przepis prawny dot. 
ustawy o samorządzie, ponieważ po sporządzeniu projektów uchwał  wszedł w życie nowy 
tekst jednolity ustawy.( Dz. U. 2018r. poz. 994)  

L. Kossak – uchwały zostały przepracowane przez komisje. 
Spytał czy są pytania? 
Pytań nie zgłaszano. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o przegłosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 12 osób). 
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-  przystąpienia Gminy Brody do realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu  

   Operacyjnego  Lubuskie 2020. Oś priorytetowa 4 Środowisko i kultura, Działanie  

    4.4. Zasoby kultury i dziedzictwa kulturowego projekty realizowane poza formułą  

    ZIT. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o przegłosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

-  zmian uchwały budżetowej gminy Brody na 2018r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o przegłosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 12 osób). 

-  udzielenia pomocy finansowej Gminie Żary o statusie miejskim. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o przegłosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 12 osób). 

- udzielenia pomocy finansowej Gminie Tuplice 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o przegłosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 12 osób). 

-  zmiany WPF Gminy Brody na lata 2018-2034. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o przegłosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 12 osób). 

7. Wnioski i interpelacje radnych. 

Przewodniczący Rady spytał kto zgłasza interpelacje lub zapytania, interpelacji na piśmie 
nie było. 
M. Tracz będzie zgłaszał interpelację, p. J. Ostapiej, p.T. Kuczkowski, p. M. Kowalski chcą 
zadać pytania. 
M. Tracz – w związku z tym, że sołectwo Zasieki otrzymało dotację na dożynki w 2017r. 
prosi o jej rozliczenie. 
Wójt stwierdził, że to nie była dotacja. 

M. Tracz – zarządzeniem Wójta przekazano 5 tys. zł. prosi o informację dot.  rozliczeniu 
dochodów i rozchodów. 

Wójt –prosił o uściślenie czy to ma być rozliczenie kwoty 5 tys, bo to nie była dotacja. 

M. Tracz –było to zarządzeniem Wójta, prosi o rozliczenie tej kwoty przekazanej na dożynki, 
oraz  środki przeznaczone na fundusz sołecki. 

Przewodniczący Rady – czyli  5 tys. zł oraz środki z funduszu sołeckiego. 

Wójt – informacja zostanie sporządzona po powrocie Pani Skarbnik z urlopu czyli po 
21.06.2018r. 

M. Tracz  
– w Zasiekach był remont świetlicy, w jaki sposób utylizowano gruz? 
- na działce gminnej firma Gotha w Brożku składuje różne rzeczy, nie zostało to sprzedane, 
  co zrobili pracownicy Urzędu w tej sprawie, 
- pobocza przy drogach powiatowych są bardzo zarośnięte, mają kosić dopiero w czwartym  
  tygodniu czerwca- należy napisać pismo, by to przyspieszyli, 
- dotacja dla sołectw – jakie datki dostali z różnych firm. 

J. Ostapiej zapytał kiedy będą koszone pobocza dróg gminnych.  
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Wójt -  warunki pogodowe nie sprzyjają koszeniu. Obecnie nie mamy pracowników, by to 
robili. Część pracowników była na urlopach, gdy powrócą to będziemy robić. Priorytetem 
będą cmentarze. Chcemy instalować zasuwy , będzie również park do koszenia. 
Najpierw będą koszone cmentarze, później pobocza na newralgicznych punktach.  

J. Ostapiej – należy ustalić harmonogram prac. 

Wójt - można to zrobić na komisjach, wspólnie z pracownikiem gminy. 

Przewodniczący Rady- mamy trzy kosiarki,  a ORLIKA kosimy wynajętym sprzętem.  
Należy ustalić harmonogram koszenia, jeżeli to niemożliwe to trzeba kogoś wynająć. 

J. Ostapiej  – przyjechali pracownicy wymieniać zasuwy ale bez sprzętu, dopiero później 
dowieziono materiał.  

Wójt sprawdzi temat.  

T. Kuczkowski   jak się wyjeżdża z J. Dolnych nic nie widać należy wyciąć gałęzie i oczyścić 
lipy z odrostów.                 

M. Kowalski  
– GOTHE zastawiają drogę od strony torów, zostawiają gałęzie przy drodze na naszym  
   terenie. Po każdej imprezie są wypalane śmieci. 
-  naprzeciw Chaty Polskiej prowadzone są prace budowlane Koparka powyrywane pniaki i 
hałdy gruzu wyrzuciła  na naszą działkę.  . W tym miejscu przechodzi wodociąg. Czy to ktoś 
nadzoruje? 
Wójt 
 – sprawdzimy czy leży na naszej działce, jeżeli tak wezwiemy do uprzątnięcia, 
-  GOTHE – pojedziemy tam, zobowiążemy do uprzątnięcia działki, zobaczymy czy  mają 
podpisaną umowę na wywóz nieczystości stałych. 
- odkrzaczenie lip przekażemy do Starostwa. 

Wysłuchaliśmy informację dot. bezrobocia. W grupie 25 lat są 84 osoby. Istnieje możliwość 
dofinansowania  na tworzenie spółdzielni socjalnych. Musi być 10 osób , utworzyć taką 
spółdzielnię wówczas dostaną dofinansowanie na sprzęt. Mogą to być mieszkańcy naszej 
gminy i wykonywać usługi dla nas. 

-  w sprawie instalowania zasuw - jest duży zakres prac,  natomiast mały zasób ludzi. 

R. Łyczakowski – powiat dał śmieciarkę, która oczyszczała ulice w Brodach. Samochód 
jechał w odległości 0,5 m od krawężnika – efekt był mizerny. Krawężniki nadal są zarośnięte, 
zasypane piachem, po deszczu tam zbiera się woda. Ktoś, kto przyjedzie z zewnątrz widzi 
duże zaniedbania. 

Wójt – nie mamy środków  na koszenie naszych poboczy, a tym bardziej na koszenie za 
Starostwo.  

R. Łyczakowski – spytał co z remontem drogi w Janiszowicach. 

Wójt – droga miała być w ramach rządowego programu, nie wie czy została dofinansowana. 
Może to sprawdzić. 

M. Tracz stwierdził, że nie ma jeszcze informacji. 

L. Kossak  - odnośnie maszyny, która ścina pobocze ścieżki rowerowej, jaka jest cena  
( i za ile?)………. 
Wójt zorientuje się. 
 
8. Wolne wnioski 

Pani Wanda Seul sołtys Janiszowic – prosi o interwencję do Wód Polskich by wykoszono 
wały. 

Wójt – zostanie skierowane pismo. 
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Pani Anna Dziadek – podziękowała tym, którzy pomogli w organizacji Święta wieży w 
Bieczu oraz radnym, którzy znaleźli czas i  przyszli. Przykro, że radny M. Tracz nie 
przyszedł. Chce poruszyć temat pracowników  PGE. Pan Wójt oraz Przewodniczący mają 
dokumenty Zarządu PGE, czy pracownicy ich monitują . Jeżeli pracownicy PGE nadal będą 
mącić, szukać dziury w całym, to co dobrego się dzieje w gminie  im się nie podoba ….. 
Pan Tracz nie jest jedynym pracownikiem PGE , w naszej gminie jest jeszcze jedna osoba p. 
Wilkowiecki. Można zapytać czy te działania czy dzisiejsze wystąpienie p. Tracza, który nic 
nie pomógł przy Święcie Wieży ………………… 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że to są wnioski do Wójta a nie do radnych. 

A. Dziadek zwróciła się do Wójta by napisał do wydawnictwa o sprowadzenie do biblioteki 
książki „Młode spojrzenie na stare”’ 

O godz. 1145 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXXVI Sesji Rady 
Gminy Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

12. Zamknięcie obrad Sesji.         

O godz. 1245  Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXXV Sesji Rady 
Gminy Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 


